

**Referat af styregruppemøde fredag den 28. oktober 2011
kl. 9-11 i teorirummet bygning 01**

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger.

2. Godkendelse af referat

Hanne Warming ønskede tilføjet, at hun på forrige møde havde påpeget, at styregruppens forslag til definition af tværfaglighed var problematisk.

Herefter blev referatet godkendt.

Annette Schlichting ønskede tilføjet, at hun på mødet den 12. august 2011 havde spurgt om Mette Sonne Brendstrup kunne bekræfte, at den fremlagte model kunne resultere i, at der over tid ville blive konverteret HK-TAP-årsværk til AC-TAP-årsværk. Dette bekræftede Mette Sonne Brendstrup.

3. Overblik over arbejdsgrupperne

Hanne Leth Andersen orienterede. Som en del af arbejdet med uddannelsesreformen er der nedsat adskillige arbejdsgrupper – og undergrupper til disse. For at skabe et bedre overblik er der derfor udarbejdet en planche over arbejdsgrupperne. Af planchen fremgår, at vi pt. har følgende grupper:

1. Kandidatgruppen
2. Logistik og studiemiljøgruppen – med "studiemiljø og fysisk miljø" som undergruppe
3. Projektarbejdsgruppen – med "eksamensformer" og "studiepraktik" som undergrupper
4. Studieadministrationsgruppen – med "administrativ organisering" og "studienormer" (afsluttet – blev godkendt på HSU-mødet den 27. oktober 2011) som undergrupper
5. Kvalitetsgruppen – med "evaluering" som undergruppe
6. Studievejledningsgruppen, og
7. Internationaliseringsgruppen (afsluttet) – med "fremmedsprog" som undergruppe
8. Ny internationaliseringsgruppe (med nyt kommissorium)

Det er arbejdsgruppernes formænd, som løbende skal holde styregruppen orienteret om problemstillinger/arbejdet i gruppen.

Der vil blive udarbejdet et kommissorium for interim bachelorstudienævnene. De skal bl.a. beskæftige sig med udarbejdelse af meritnøgle, logistik, og internationalisering. Vi overvejer pt., om det ikke vil være hensigtsmæssigt at indkalde til et fælles møde med bachelorudvalgene og interim bachelorstudienævnene. Nærmere besked følger.

Logistikgruppens forslag til skemastruktur:

Logistikgruppens forslag er blevet fremlagt på et tidligere styregruppemøde. Der er endnu ikke truffet beslutning om forslaget, hvilket dog er nødvendigt for at kunne komme videre i processen. Der skal også tages stilling til om logistikgruppens forslag skal have karakter

af et tilbud eller et egentlig påbud.

Styregruppen drøftede herefter den fremtidige struktur. Der var på den ene side et ønske om en fælles struktur, så alle vidste, hvad de skulle forholde sig til, og på den anden side et ønske om en struktur rummelig nok til at kunne inkludere de fag, hvis undervisningsform pt. ikke kan passes ind i det fremlagte forslag – f.eks. seminarer og workshops af forskellige længde.

Der var enighed om, at der fortsat var nogle udeståender, som skulle afklares – der skal således tages hånd om, hvordan de intensive workshops, 3 timers kurserne, 48 timers opgaver, passer ind i skemaet. Der er et behov for at få dette løst hurtigst muligt, så de faglige miljøer kender semesterrammerne for undervisningens tilrettelæggelse. Flertallet af styregruppen fandt, at logistikgruppens forslag skulle have karakter af et påbud, men at der samtidig skulle tages pædagogiske hensyn til de undervisningsformer, der ikke umiddelbart passer ind i en sådan struktur – man kan f.eks. overveje at have en periode på 2-3 uger, hvor der er åbnet op for en "anderledes" type undervisning. Vi skal i den forbindelse også være opmærksomme på de økonomiske konsekvenser. Vi er nødt til at rammesætte meget tydeligt. Logistikgruppen arbejder videre på et forslag, der omfatter forårs- og efterårssemesteret i deres helhed, og deres forslag behandles på næste styregruppemøde.

Studieadministrativ organiseringsgruppe

Gruppen, som har Inger Rossing Jensen som formand, består af ledelsesrepræsentanter fra alle institutterne, to studienævnsekretærer og en studerende. Den administrative proces skulle gerne være på plads til foråret, og inden da vil der blive foranstaltet en grundig høring. Bachelorstudielederne er meget væsentlige aktører og vil blive inddraget løbende i arbejdet. Styregruppen ønsker fortsat at bevare "nærhedsprincippet" – at TAP'erne skal være, hvor de studerende er.

4. Drøftelse af RUC's kvalitetspolitik

Hanne Leth Andersen orienterede kort. Det er papirets første fem sider, som sendes i høring. UDDU har indstillet papiret til godkendelse i AR, men input er fortsat meget velkomne.

Styregruppen fandt, at punktet vedrørende "husstruktur" på side 5 bør justeres. Der var forslag om, at man kunne opdele i henholdsvis husstruktur og evaluering af, hvordan projektarbejdet fungerer. Der burde tilføjes personer frem for husstruktur.

5. Orientering om fremmedsprogsinitiativ

På baggrund af en forespørgsel fra HUM, orienterede Hanne Leth Andersen om, at fremmedsprogsgruppen er blevet bedt om at udarbejde et realistisk forslag til en ny bachelorprofil – kaldet sprog+. Forslaget, som endnu ikke er færdigbehandlet, vil blive fremlagt for styregruppen, når det er klart.

6. Drøftelse af valgfag

Hanne Leth Andersen fandt, at der er brug for en stillingstagen til, om valgfagene skal være skemalagt – således, at alle RUC's valgfag udbydes på samme tidspunkt om ugen – eller ej.

Den umiddelbare tilbagemelding i styregruppen var, at der ikke var behov for en fast "slot" til valgfagene på tværs af RUC. Der var dog også enighed om at bede logistikgruppen om at undersøge behovet nærmere. Enkelte medlemmer pointerede, at hvis man vælger at vedtage en implementering af en fast "slot", så undgår man problemer med hensyn til udbudstidspunktet. Dog skal man være opmærksom på den studerende, som vælger at tage mere end et valgfag indenfor samme semester. Man bør overveje, om det er muligt at udbyde nogle af valgfagene som en del af en sommerskole. Forårssemesteret vil være særligt svært at planlægge på grund af de mange helligdage.

7. Eventuelt

Der blev spurgt, hvor langt vi er nået mht. oversættelse af standard bachelorstudieordningen. Hanne Leth Andersen fortalte, at der arbejdes på fuld kraft med at finde en kompetent oversætter.

Michael Haldrup mindede om, at der igen skulle kigges på lokalesituationen.

Mette Sonne Brendstrup foreslog, at der blev nedsat en lokalestyringsarbejdsgruppe. Hun nævnte også, at der er et nyt journalsystem på vej, hvilket vil medføre en voldsom forbedring på institutterne i løbet af efteråret 2012.

14. november 2011

Charlotte Brammer
